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سرویس سیاســی -عضو کمیسیون 
آموزش مجلس گفت: شورای عالی انقلاب 
فرهنگی نبایــد در ماجرا تاثیر قطعی معدل 
در کنکور ورود می کرد چراکه در این زمینه 
مجلس قانون داشــت و طبق فرمایش رهبر 
انقلاب شورای عالی انقلاب فرهنگی نباید 
در این موضــوع ورود می کرد. اما حالا که 
ورود کرده اســت و ســال ۱۴۰۴، سومین 
ســالی است که قرار است این مصوبه اجرا 
شود و طبیعتا شورای عالی انقلاب فرهنگی 
باید این مصوبه را اصلاح و یا لغو کند مانند 
مصوباتی که در این چند ماه اخیر لغو کرده 

است
احســان عظیمی راد عضو کمیسیون 
آمــوزش، تحقیقــات و فنــاوری مجلس 
دوازدهــم در واکنــش به اظهــارات دبیر 
شــورای عالی انقلاب فرهنگــی مبنی بر 
اینکــه برای بازنگری مصوبــه تاثیر معدل 
باید بر اســاس نظرات کمیســیون آموزش 
و تحقیقــات مجلس، مرکــز پژوهش های 
مجلــس و وزارت آمــوزش و پرورش به 
همراه نظرســنجی از خانواده ها، گزارشی 
تهیه و ســپس موضوع بازنگری در شورای 
عالی انقلاب فرهنگی مطرح خواهد شد، و 
همچنان مصوبه در کنکور ســال آینده تاثیر 
خواهد داشت، گفت: رهبر عزیز انقلاب یک 
فرمایشی دارند مبنی بر اینکه اگر مجلس در 
اموری ورود کنــد و برای آن قانونی وضع 
کند شــورای عالی انقــلاب فرهنگی نباید 
ورودی به آن داشته باشد و برعکس آن هم 
اگر شورا ورود کند و حکمی داشته باشد که 
 در شأن قانون باشد، مجلس ورودی نداشته 

باشد. 
در خصوص مصوبه تاثیر قطعی، اصل 
بحث مصوبه نیســت بلکه اصل موضوع، 

بحث ســنجش و پذیرش دانشجو است که 
در سیاست های کلان علم و فناوری ابلاغی 
رهبر عزیز انقلاب این بند یکی از بندهایی 
 اســت کــه در سیاســت های کلان وجود 

دارد. 
شــورای عالی انقلاب فرهنگی 
نبایــد در موضوعــی کــه مجلس 

قانون گذاری کرده ورود کند
وی تصریح کرد: متاســفانه شــورای 
عالــی انقلاب فرهنگی در ســال ۱۴۰۰ و 
۱۴۰۱ بــه این ماجرا ورود کرد در حالی که 
ما پیش از آن در سال ۱۳۹۲ و بعد اصلاحیه 
آن در ســال ۱۳۹۵ قانون سنجش و پذیرش 
دانشــجو را در مجلس شــورای اسلامی 
داشــته ایم. در این قانون دقیقا بحث معدل 
را در این قانــون هدف گذاری کرده بودیم 
و اثر ســوابق تحصیلی و معدل را مثبت در 
پایه های بچه ها دیــده بود و به نظر ما همه 
چیز به صورت عادی پیش می رفت. البته در 
این زمینه استدلال هایی را هم اعضای شورا 
دارنــد به ویژه دبیرخانه کــه در این ماجرا 

ورود کرده اند. 
این عضو کمیســیون آموزش مجلس 
شــورای اســلامی تصریــح کــرد: اما ما 
تحلیل مان این است که شورای عالی انقلاب 
فرهنگی نبایــد در این ماجرا ورود می کرد 
چراکه در این زمینه مجلس قانون داشــت 
و طبق فرمایش رهبر انقلاب شــورای عالی 
انقلاب فرهنگی نباید در این موضوع ورود 
می کرد. اما حالا که ورود کرده است و سال 
۱۴۰۴، سومین ســالی است که قرار است 
این مصوبه اجرا شود و طبیعتا شورای عالی 
انقلاب فرهنگی باید این مصوبه را اصلاح 
و یــا لغو کند مانند مصوباتی که در این چند 
ماه اخیر لغو کرده اســت و طی یک الی دو 
مــاه اخیر مصوبات خــود را لغو و اصلاح 

کرده است. 
وی ادامــه داد: همانطــور که مجلس 
در وظایف شــورا ورود نمی کند شورا هم 
در وظایف مجلس نبایــد ورود کند و این 
اولین مطلبی اســت که ما بــه علت اثرات 
تاثیــر قطعی معدل و حتــی برخی از موارد 
دیگر مانند ســن دانشگاه فرهنگیان و موارد 
مشابه دیگر ما این درخواست را کرده ایم و 
همچنان مصر هستیم که شورا بازنگری در 
رویکردهای خود داشــته باشد و برگردد به 
اصــل ماموریت ها و وظایفی که رهبر عزیز 
انقلاب برای شورا سیاست گذاری کرده اند 
و شــاید خلاصه آن هم این باشــد که رهبر 

انقلاب فرموده اند که شورای عالی انقلاب 
فرهنگی باید سیاست گذار و یا تعیین کننده 
خط مشــی برای فعالیت های آموزشــی، 
پژوهشی و مسائل فرهنگی جامعه باشد به 
طور مثال نقشه مهندسی فرهنگی کشورمان 
واقعــا جای کار جدی و نظارت جدی دارد 
در حالی که شــورا در این زمینه مدتی است 
که ورودی ندارد و یا مصوبات کمی دارد و 

یا حداقل رسانه ای نمی شود. 
ســقوط دو پلــه ای رتبه علمی 

کشور در دنیا
این نماینده مجلس شــورای اسلامی 
تصریح کرد: امسال فضای علمی ما در دنیا 
سقوط کرده است و رتبه علمی کشور از ۱۵ 
به ۱۷ نزول کرده اســت و ما دو پله سقوط 
علمی داشــته ایم و در اینجا وظیفه شورای 
عالی انقلاب فرهنگی اســت که به معنای 
بعُد نظارت سیاســت های کلان آموزش و 
پژوهش ورود کند و ارزیابی و بررسی کند 
که چرا این مشکل ایجاد شده است و برای 
آن چاره اندیشی کند اما متاسفانه می بینیم که 
بــه این موضوعات کلان که هم در موضوع 
فرهنــگ و هم در حوزه آموزش و پژوهش 
است تقریبا توجهی نمی شود و از آن طرف 
شورای عالی انقلاب فرهنگی به موضوعات 
بســیار ساده ای که نیازمند کارشناسی است 
یعنی حتما باید مجلس و کمیسیون آموزش 
و در کنــار آن وزارت خانــه ورود کرده و 
ارزیابــی و بررســی کننــد و بــا یک نگاه 
کارشناســی درباره آن تصمیم گیری کنند، 

به این شکل ورود کرده است. 
عظیمی راد تاکید کرد: شــورا باید در 
ابتــدا خودش این مصوبــه را اصلاح کند 
البته با تمــام پیگیری های جدی که در این 
ســه الی چهارماه اخیر داشته ایم و در رسانه 
ملی برنامه گذاشــته ایم و حتی در این زمینه 
مناظره هــم برگزار کرده ایم همه این موارد 
باعث شده که دوســتان شورا به این نتیجه 
برسند که این مصوبه دارای ایرادات جدی 
است و طبیعتا باید این ایرادات را بررسی و 
رفع کنند و به دنبال این هم هســتند که این 

ایرادات را رفع کنند. 
از همیــن رو نامه ای را به کمیســیون 
آموزش تحقیقات و فناوری مجلس ارسال 
کرده انــد که کمیســیون هــم در این زمینه 

نظرات خود را اعلام کند. 
نبایــد حــق دانش آمــوزان در 

کنکور ۱۴۰۴ تضییع شود
این عضو کمیســیون آموزش مجلس 

دربــاره تاثیر این مصوبه در کنکور ســال 
۱۴۰۴ تصریــح کــرد: مــا نظرمــان را در 
بــاب مصوبــه قطعــی اعــلام می کنیم و 
قاعدتــا ایــن اظهارنظر ما بایــد در صحن 
 شــورا مورد بررســی و جمع بنــدی قرار 

بگیرد. 
اما آنچه که مســجل اســت این است 
که ما نظرمان این اســت که برای ۱۴۰۴ نیز 
این اتفاق بیفتد چراکه در حال حاضر برای 
کنکور ۱۴۰۴ مبنای دوســتان در شــورای 
عالی انقلاب فرهنگــی هر دو پایه یازدهم 
و دوازدهم است ما نگاهمان در اصلاح این 
مصوبه پایه یازدهم نیست یعنی پایه یازدهم 
را نظری داریم که تاثیر قطعی نداشــته باشد 
و حــالا اینکه اثر مثبت باشــد یا اصلا پایه 
یازدهم دیده نشــود باید در جلسات مورد 
بررســی قرار بگیرد و مشــخص خواهد 
 شــد و در نهایت شــورا تصمیــم می گیرد 

متاسفانه. 
امــا آنچه که ما می خواهیم به شــورا 
منتقل شــود این است که اگر بنا بر اصلاح 
باشد این اصلاحات باید برای کنکور ۱۴۰۴ 
نیز اعمال شــود تا بچه های ما آسیب نبینند 
یعنــی اگر فرض را بر این بگذاریم که قرار 
اســت از سال ۱۴۰۵ پایه یازدهم نباشد و یا 
اثر مثبت صرفا داشــته باشد باید برای سال 
۱۴۰۴ هــم همین کار را انجام دهیم چراکه 
عملا حق داوطلبانی که برای ۱۴۰۴ تلاش 
می کنند تضییع خواهد شد و آسیب خواهند 
دید و نباید اجازه دهیم که حق آن ها تضییع 

شود. 
عظیمــی راد با بیان اینکــه زمان را از 
دســت داده ایم، گفت: الان آبان ماه اســت 
و تا این جلســات بخواهد برگزار شــود و 
به نتیجه برســیم ما کلی زمان را از دســت 
داده ایــم در حالــی که ما در این ســه الی 
چهارماه گذشته تلاش های بسیاری کردیم 
تا این دوســتان بفهمند و سریعتر به ماجرا 
ورود کنند و سریعتر تصمیم بگیرند و بهانه 
اینکه زمان از دست داده اند را نداشته باشند 
اما به هــر صورت با همه ایــن پیگیری ها 
 الان بــه ایــن نتیجه رســیده اند و پیگیری 

می کنند. 
ما امیدواریم ایــن موضوع در کنکور 
۱۴۰۴ هم اعمال شــود چراکــه اگر تغییر 
جدی باشــد حق بچه ها تضییع می شود و 
این خودش یک نوع ناعدالتی است ولیکن 
حــالا به نظــرم پیش دســتی و پیش بینی 
نکنیم و ببینیم در آینده نزدیک چه می شــود 

و ان شــاالله جلســه هفته آینده کمیســیون 
برگزار شــود و نتیجه را هم اعلام می کنیم 
و ان شاالله شورای عالی هم جلسه را زودتر 
بعد از جلســه کمیســیون برگزار کنند و به 
 آنچه که درســت اســت در اصلاح مصوبه 

برسیم. 
ترمیم معدل استرس مضاعف به 

دانش آموزان وارد می کند
وی در بخــش دیگری از صحبت های 
خود درباره ترمیم معدل نیز گفت: موضوع 
ترمیــم معدل در صورت وجود تاثیر قطعی 
اســت یعنی اگر موضوع تاثیر قطعی در هر 
کدام از پایه هــای دهم، یازدهم و دوازدهم 
وجود داشــته باشــد طبیعتا فرصت ترمیم 
برای این اســت که دانش آمــوزان بتوانند 
آزمون های نهایی آن پایه را مجددا شــرکت 
کنند و معدل شــان را از معدلی که سال قبل 
کســب کرده اند بهبود ببخشند برای اینکه 
معدل بتواند اثر خودش را در کنکور بگذارد 
اما همین موضوع هم محل اشــکال اســت 
و می تواند اســترس های زیــادی را برای 
دانــش آموزان ایجاد کند اگر بنا باشــد که 
تاثیر قطعی معــدل باقی بماند به طور مثال 
در پایه دوازدهم یا یازدهم، حتما لازم است 
فرصت ترمیــم معدل بیشــتری به بچه ها 
داده شــود چراکه به هــر حال این موضوع 
میتواند آرامشــی را ایجاد کند از این جهت 
که داوطلبان بدانند که فرصتی برای اصلاح 

دارند. 
این عضو کمیســیون آموزش مجلس 
خاطرنشــان کرد: الان اتفاقی که افتاده این 
اســت که ما هم اثر قطعــی را داریم و هم 
فرصت ترمیم کم گذاشــته ایم برای بچه ها 
و این اســترس را مضاعــف می کند لذا ما 
در جلســات از نظر علمــی این موضوع را 
بررســی می کنیم و هیچ موضوع سیاسی و 
جناحی نداریم بحث ما کاملا علمی است و 
کمیسیون به شکل کاملا علمی و تخصصی 
این موضوع را بررسی می کند کما اینکه چند 
ماهی است که این موضوع را بررسی کرده 
است اما مدت کوتاهی است که از کمیسیون 
خواسته شــده است که نظر خود را در این 
زمینه به صورت رســمی اعــلام کند لذا به 
هر حال این نظر را رســمی کمیسیون اعلام 
می کند و امیدواریم اتفاق خوبی بیفتد. این 
موضوع ترمیم معدل هم در دل این بررسی 
اســت و قاعدتا متناســب با پیشنهاداتی که 
مصوب می شود اثر ترمیم معدل هم در نظر 

گرفته خواهد شد.

عضو کمیسیون آموزش مجلس:

شورای عالی انقلاب فرهنگی باید مصوبه تاثیر قطعی معدل را لغو یا اصلاح کند

سیاسی

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: باید قوانین اجرا شود تا بعد بفهمیم اشکال دارد یا خیر تا آن را اصلاح کنیم، نمی شود که ما با خرد جمعی قانون بنویسیم و بعد بگوییم که ما این را قبول نداریم.

ســرویس سیاسی - معاون 
رییس جمهور گفــت: اگر بتوانیم 
جامعــه را به لحــاظ اقتصادی و 
اجتماعی توانمند ســازیم، آنگاه 
شــاهد کاهش تمایل به مهاجرت 
از روســتا به شــهر خواهیم بود. 
علاوه بر این، نگرش به توســعه و 
نگاه به مرکزیت داشــتن در نظام 

برنامه ریزی باید متحول شود.
عبدالکریم حسین زاده معاون 
توسعه امور روســتایی و مناطق 
محروم کشور ریاست جمهوری 
در رابطه با جلوگیری از مهاجرت بی رویه روستایان به شهر ها و امکان توسعه 
روستایی در ایران، گفت: همان طور که اشاره کردم، تمامی این مسائل به بحث 
توانمندســازی بازمی گردد. به واقع، من از همان ابتدای فعالیت خود در این 
معاونت بر این نکته تأکید داشتم که توانمندسازی جامعه اصل داستان ماست. 
اگــر بتوانیــم جامعه را به لحاظ اقتصادی و اجتماعی توانمند ســازیم، 
 آنگاه شــاهد کاهــش تمایل به مهاجرت از روســتا به شــهر خواهیم بود. 
علاوه بر این، نگرش به توسعه و نگاه به مرکزیت داشتن در نظام برنامه ریزی 
باید متحول شود. لازم است که برنامه ریزی هم از بالا به پایین و هم از پایین 

به بالا به طور همزمان انجام گیرد تا بتوانیم جامعه را تثبیت کنیم.
 اصل داستان ما در اینجا توانمندسازی است، باید ظرفیت های اقتصادی 
در زنجیره تولید و توزیع را کشف کنیم. باید ظرفیت های واقعی هر نقطه را 
شناسایی کرده و بر اساس آن ها برنامه ریزی و سرمایه گذاری کنیم تا جامعه بر 
پایه ظرفیت های درون سرزمینی خود توانمند شود و روی پای خود بایستد 

و در همان مکان باقی بماند.
توامندسازی روســتاییان در زمینه کشاورزی یعنی حذف 

دلال و ایجاد بازار منطقه ای
وی با اشــاره به حوزه کشــاورزی، با طرح این پرســش که چرا باید 
محصولات کشــاورزی را از طریق دلالان بفروشــیم، اظهار کرد: اگر بتوانیم 
زنجیره بازار درســت کنیم، کشاورز می تواند مایحتاج و محصولات خود را 
به طور مســتقیم بفروشد و از درآمد حاصل هم خودش بهره مند شود. حذف 
دلالان، ایجاد بازارهای منطقه ای و همین منظومه هایی که الان مطرح است از 
جمله راهکارهایی است که باید به آن توجه کنیم. توانمندسازی یعنی همین 

موارد مانند معادنی که وجود دارد.
نمی شود در تهران برای کل ایران نسخه پیچید

حســین زاده عنوان کرد: نمی توانیم در تهران بنشینیم و برای تمام پهنه ی 
ســرزمینی ایران نسخه ای واحد تجویز کنیم و تصور کنم همین نسخه برای 
تمام ایران پاســخ گو است. ظرفیت نقطه ای یعنی در کشور یعنی کشف کنیم 
که فلان دهســتان در فــلان نقطه چه ظرفیتی دارد و بعــد روی همان نقطه 
سرمایه گذاری کنیم. متأسفانه بخش عمده ای از تسهیلاتی که بانک ها به منظور 
توانمندســازی تخصیص داده اند، به هدف نرســیده است. زیرا یک شاکله 
تعریف کرده ایم و تســهیلات و وام داده شــده است تا چهار گاو و گوسفند 
خریده شود، بعد از شش ماه این ها خورده می شوند و ماندگار نیستند ولی ما 

چقدر به سمت اقتصاد پایدار حرکت کردیم.
سال گذشته ۱۱ همت برای ارائه تسهیلات در بخش کشاورزی 

تخصیص دادیم
معــاون رییس جمهور بــا بیان اینکه همانطور که ما بــر این باوریم که 
یارانه های ما باید هدفمند باشــد، ســرمایه گذاری های مــا نیز باید هدفمند 
شوند، گفت: در یک نمونه سال گذشته حدود ۱۱ همت برای همین موضوع 
تسهیلات اختصاص پیدا کرده است که باید تلاش کنیم در مسیری باشد که 
باعث توسعه ی پایدار در منطقه شود و تنها راه آن این است که ما تسهیلات 
را هدفمنــد بدهیم، ظرفیت ها را بشناســیم و آنهــا را احیا کنیم؛ محصولات 

کشاورزی که گفتم یک نمونه کوچک است.
 در تمام دنیا، این اصل وجود دارد و زنجیره های مختلف در بخش های 
گوناگون ایجاد می شود و برای آن ها سرمایه گذاری صورت می گیرد که فروشنده ی 
یک برند، همان تولیدکننده محصولات کشــاورزی است، نه آن کسی که در 
حاشیه نشسته از آن استفاده کند. الان در مناطق مرزی دقت کنید، اصل بهره بردار 
 مرزنشین است یا  افرادی که در کلان شهرها هستند؟، این روند را باید معکوس 

کنیم.

سرویس سیاسی - محمدباقــر 
قالیباف در همایش تأمین مالی تولید 
از بنگاه داری به بنگاه ســازی، گفت: 
امروز، روز آزادســازی سوســنگرد 
اســت که یکــی از افتخــارات ما و 
مصداق فرمایش امام راحل است که 

ما می توانیم. 
سوسنگرد در دشت آزادگان در 
شرایطی بسیار خاص و در زمانی که 

هیچ باوری نبود، آزاد شد. 
این روز را به رزمندگان تبریک 
می گویم، چرا که آنها جنگیدند، شهید 
دادند و اقتصاد کشــاورزی را در آن 
شرایط سخت ادامه دادند و ما هم باید 

این توانایی را به یاد داشته باشیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی 
بیــان کرد« باید همه در کشــور برای 
خلق ثــروت جدید تــوأم با ارزش 
آفرینی تلاش کنیم و خلق ثروت باید 
در بســتر عدالت، اشتغال و پیشرفت 

باشد و تولید را محور خود قرار دهد.
وی ادامه داد: هیچ شکی نیست 
که نظام بانکی کشــور خلاصه یک 
بخشــی از اقتصاد کلان کشور است. 
امــروز بانک های مــا ۹۲ درصد در 
ســرمایه گذاری ها نقش دارند و اگر 
موضوع سرمایه گذاری خارجی هم 
حل شــود و به گذشته بازگردد، سهم 

آن ۶ تا ۷ درصد است. 
زمانی که می گوئیم وقتی سرمایه 
گذاری خارجی بیاید همه ما رو نجات 
می دهد، باید بگویم که من مخالف با 
سرمایه گذاری خارجی نیستم، بلکه 
طرفدار آن هســتم، اما شرط عقل این 
اســت که اول موانعی را که خودمان 

ایجاد کردیم، برداریم.
قالیباف تاکید کــرد: پس حتماً 
موضوع بانک ها موضوع بســیار مهم 
و کلیدی اســت، به همیــن دلیل به 
نظر من نظــام بانکی هم در موفقیت 

و هم در عدم موفقیت پیشــتاز است. 
این نقــش نظام بانکی اســت که به 
نظر من باید بــه آن توجه کنیم.  البته 
بایــد موضوع کســری بودجه را هم 
مورد توجه داشــته باشــیم، چرا که 
بعضاً دولت تکالیف مالایطاقی را بر 
بانک ها تحمیل می کند.رئیس مجلس 
شورای اسلامی متذکر شد: در جلسه 
اخیر که در شــورای عالی اقتصاد بود 
من در رابطه بودجه ۱۴۰۴ و افزایش 
هزینه ها کــه بعضاً از محــل اوراق 
است، صحبت کردم که حتماً یکی از 
عامل های اختلال در نظام بانکی است 
و هیچ بحثی هم نیست، ولی بپذیریم 
خلــق پول و نقدینگــی بی هدف یا 
بدون کنترل در دست نظام بانکی نیز 

مشکلات و مسائل خودش را دارد.
وی بــا بیان اینکــه در مجلس 
یازدهم گفتیم کــه در حوزه اقتصاد 
ما حتماً به ســمت تحــول خواهیم 

رفت، اظهار کرد: مجلس یازدهم در 
وظیفه مجلس و قانون گذاری نسبت 
به گذشــته این تحــول را با دقت و با 
خرد جمعی و با جمع ســپاری انجام 
داد و بــرای کار های به زمین مانده و 
کلیدی تصمیم گرفــت، البته ادعای 
هم نداریم کــه تصمیمات ما همگی 
درســت و قطعی است. قالیباف بیان 
کرد: آمــاده هســتیم جا هایی که در 
قانون برنامــه و در قانون های دائمی 
اشکال وجود دارد، در کمترین زمان 
ممکن اصلاح کنیم. برای مثال، ما در 
مجلس یک تصمیمی در رابطه با یک 

موضــوع مالیاتی گرفتیم 
و بعد فهمیدیم که اشتباه 
کردیــم و در کمتر از ۴۵ 
روز آن قانــون را مجدداً 

اصلاح کردیم.
مجلــس  رئیــس 
شــورای اســلامی ادامه 
داد: البتــه بایــد قوانین 
اجرا شــود تا بعد بفهمیم 
اشــکال دارد یا خیر تا آن 
را اصلاح کنیم، نمی شود 
که ما با خرد جمعی قانون 
بنویسیم و بعد بگوییم که 

ما ایــن را قبول نداریم. وی گفت: به 
هــر حال در قانون بانک مرکزی ما به 
بانک مرکزی به عنوان سیاست گذار 
اعم از مدیریت بانک مرکزی در حوزه 
نهادی تا بخش های مختلف، اقتدار را 
بازگرداندیم. باید حرف بانک مرکزی 
در حــوزه سیاســت های پولی برای 
بانک، بنگاه، بازار و عموم مردم اعتبار 
داشــته باشــد و طبیعتاً این سیاست 
گذاری در حوزه پولی مخصوصاً در 

حوزه نظارتی باید مؤثر باشد.

قالیبــاف درباره بنــگاه داری و 
بنگاه ســازی، گفت: ما بنگاه ها را به 
سه دسته تقسیم می کنیم که یک دسته 
بنگاه هایی هستند که بعد از تحولات 
نظامــی، بانکی و در دهه ۶۰ به بعد و 
زمانی که قانــون بانکداری بدون ربا 
مطرح شد، پیش آمدند. یک بخش نیز 
سرمایه گذاری هایی بود که در دهه ۷۰ 
در بانک هــا اتفاق افتاد، مثلًا کاری که 
بانک سپه در حوزه فولاد و مجموعه 

امید انجام داد. 
نــوع  از  نمونه هایــی  اینهــا 
بنگاه ســازی ما در دهه ۷۰ اســت که 

واقعاً الگو های موفقی است و باید به 
آنها توجه کنیم. یکسری بنگاه ها هم 
قهری هســتند و به مجموعه بانک ها 
به دلایــل مختلف وارد شــدند که 

نمی خواهم به آن اشاره کنم.
وی ادامــه داد: دربــاره بنگاه ها 
در قانــون برنامه آمده اســت که این 
بنگاه ها را واگذار کنیم که اولین سوال 
این اســت که به چه کســی واگذار 
کنیم؟ یک اشــکالاتی وجود دارد. در 
زمانی که به اوج بحث های سیاســی 

می رســیم، حرف از این زده می شود 
که بنگاه واگذار شــده ۳۰ ســال قبل 
را نبــش قبر کنیم و ببینیم ۳۰ ســال 
قبل چــه اتفاقی افتاده اســت، اما تا 
یک مقدار تب سیاســی پایین می آید 
اصــلًا فراموش می کنیــم که چیزی 
وجود داشته یا  نداشته.رئیس مجلس 
شورای اســلامی یادآور شد: هفت 
تپه آخر چه شــد؟ ما خودمان تصمیم 
گرفتیم و گفتیم که بخشی از هفت تپه 
متعلق به این بانک و بخشــی دیگر از 
آن متعلق به بانک دیگری است. الان 
هم بانک ها نمی دانند که باید چه کار 
کنند که اگر می توانند 
سرمایه گذاری  آن  در 
کنند، شروع کنند، اما 
اگر نمی توانند سرمایه 
گذاری کنند، تکلیف 
کنیــم؛  روشــن  را 
صاحب آن را واگذار 
کنــد معلوم نیســت، 
می توانــد آن را نگــه 

دارد معلوم نیست.
قالیبــاف متذکر 
شــد: ســه هفته قبل 
در جلسه ســران قوا 
تمام وقت جلســه دربــاره موضوع 
بی اعتمادی بــود از این جهت که ما 
شــجاعت را از مدیران برای فروش 
به ده هــا دلیل گرفتیــم.  مثلًا به وی 
می گوئیم که چه کســی به شما گفت 
که به این قیمت بفروشی؟ یا به فردی 
کــه خریداری کرده و از آن خرید دو 
یا سه سال می گذرد، گفته می شود که 
بیا و آن چیزی را که خریداری کردی، 
بازگــردان و پس بده. به هر حال ما از 

مسیر خصوصی سازی مطلع هستیم.

حسین زاده معاون رییس جمهور:

نمی شود در تهران برای کل ایران 
نسخه پیچید

قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی:

نمی شود ما با خرد جمعی قانون بنویسیم و بعد بگوییم 
که این را قبول نداریم!

به هــر حال در قانون بانک مرکزی ما به بانک 
مرکزی به عنوان سیاست گذار اعم از مدیریت 
بانــک مرکزی در حوزه نهــادی تا بخش های 
مختلف، اقتدار را بازگرداندیم. باید حرف بانک 
مرکزی در حوزه سیاست های پولی برای بانک، 
بنگاه، بازار و عموم مردم اعتبار داشته باشد 
و طبیعتاً این سیاســت گذاری در حوزه پولی 
مخصوصاً در حوزه نظارتی باید مؤثر باشد.

ســرویس سیاسی - ســخنگوی سابق کمیســیون امور داخلی کشور 
و شــوراها در مجلــس، تاکید کرد: اگر می خواهیــم احزاب قدرتمندی در 
کشــور داشــته باشــیم، احزاب باید نیروهای خود را از صفر جذب کرده و 
 به آنها آموزش دهند به عبارت دیگر نیروها باید در بدنه احزاب رشــد پیدا 

کنند.
اصغر ســلیمی با اشاره به نقش احزاب در کارآمدسازی نظام سیاسی و 
اجرایی کشور، بیان کرد: اگر بخواهیم به بحث سیاست و حاکمیت پرداخته و 
به روز بودن در مسائل سیاسی به ویژه در بحث انتخابات توجه داشته باشیم، 
یکی از ارکان اصلی حضور احزاب قدرتمند  و فعال است. امروز دولت هایی 
که در کشــورهای توسه یافته تشکیل می شوند، پشتوانه آنان احزاب قوی و 

قدرتمند است که به صورت شفاف در حال فعالیت هستند.
بیش از 2۰۰ حزب در کشور اعلام موجودیت کرده اند

وی در ادامه اظهار کرد: متاســفانه در کشــور ما علی رغم اینکه احزاب 
زیادی ثبت شــده اند و شــاید بالغ بر ۲۰۰ حزب در سامانه وزارت کشور به 
شــکل فعال ثبت شده اند، اما حتی شاخص ترین احزاب نیز آن فعالیت هایی 

که باید با نشست کنگره و جذب نیرو دنبال کنند، ندارند. 
احزاب در ســطح کشــور ما به صورت شــفاف عمل نکرده و می توان 
گفت حتی به سطح بلوغ نیز هنوز نرسیده اند. بعضا شاهد هستیم که احزاب 
صرفا در زمان انتخابات فعال شــده و بعد از برگزاری انتخابات نیز به دنبال 

تقسیم غنائم هستند.
احزاب باید پاسخگوی عملکرد خود باشند

نماینده ادوار مجلس شــورای اســلامی در ادامه تصریح کرد: ما اگر می 
خواهیم احزاب قدرتمندی داشته باشیم، احزاب باید نیروهای خود را از صفر 
جذب کرده و به آنها آموزش دهند. به نوعی نیروها در بدنه احزاب رشد پیدا 
کنند. اینگونه احزاب می توانند برای مسئولیت های مختلف نیروهای کارآمد 
و فعال ارائه کنند. از طرف دیگر احزاب باید پاسخگوی عملکرد خود باشند. 
رئیس جمهور به دنبال این است تا بتواند احزاب را در سطح کشور فعال کند.
وی در ادامه تاکید کرد: ما خانه احزاب را در کشور داریم. انتظار می رود 

رئیس جمهور به این بخش یک نگاه ویژه داشته باشد. 
مجلس نیز آماده همکاری است تا احزاب را در کشور فعال کند. ما باید 
بتوانیم انتخابات را در شــهرهای بزرگ به دســت استفاده از ظرفیت احزاب 
ببریم. از ســوی دیگر بحث تناسبی شــدن انتخابات می تواند به فعال شدن 
احزاب در ســطح کشــور کمک کند. بایدافراد در بدنه احزاب تربیت شده و 

به آن حزب پایبند باشند.

سلیمی سخنگوی سابق کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس:

احزاب در کشور ما هنوز به بلوغ
 نرسیده اند
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